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Z A P I S N I K 

sa 14. sjednice Odbora za bezbjednost i odbranu 

Skupštine Crne Gore 

odrţane 9. decembra 2013. godine 

 

 

     Sjednica je počela u 9 sati i 10 minuta. 

 Predsjedavao je Mevludin Nuhodžić, predsjednik Odbora. 

 Sjednici su prisustvovali članovi Odbora: Milutin Simović, Radivoje Nikčević, Obrad 

Mišo Stanišić, LuiĎ Ljubo Škrelja, Borislav Banović, Suljo Mustafić, Nebojša Medojević, 

Predrag Bulatović, Vasilije Lalošević, Velizar KaluĎerović i savjetnik u Odboru, Slaviša 

Šćekić.  

 

Sjednici su, po pozivu, prisustvovali: predstavnici Ministarstva finansija - načelnik 
Direkcije za računovodnstvene usluge i izvršenje budžeta, Mihailo Pejović; Državne 
revizorske institucije - predsjednik Senata dr Milan Dabović i član Senata dr Branislav 
Radulović; Ministarstva odbrane - načelnik Generalštaba Vojske Crne Gore, viceadmiral 
Dragan Samardžić i načelnik Službe za finansijsko poslovanje i nabavke Savo 
Milašinović; Ministarstva unutrašnjih poslova - ministar mr Raško Konjević i načelnik 
Službe za pravne, kadrovske i finansijske poslove Zoran Asanović; i Agencije za 
nacionalnu bezbjednost – rukovodilac Sektora za logistiku Sanja Raičević i rukovodilac 
Odsjeka za ekonomsko finansijske poslove Vesna Ivanović.  
 

 Shodno ranije podnijetom zahtjevu, sjednici je prisustvovao i predstavnik Instituta 

“Alternativa”, Marko Sošić. 

 

Nakon uvodnog obrazloženja, za sjednicu je jednoglasno utvrĎen sljedeći  
 

        D N E V N I  R E D: 

 

PREDLOG ZAKONA O ZAVRŠNOM RAČUNU BUDŢETA CRNE GORE ZA 2012. 
GODINU sa IZVJEŠTAJEM O REVIZIJI ZAVRŠNOG RAČUNA BUDŢETA CRNE 
GORE ZA 2012. GODINU U DIJELU KOJI SE ODNOSI NA POTROŠAČKE 
JEDINICE: 
- MINISTARSTVO ODBRANE 
- MINISTARSTVO UNUTRAŠNJIH POSLOVA, i 
- AGENCIJU ZA NACIONALNU BEZBJEDNOST 

 

Prije prelaska na raspravu po tačkama dnevnog reda, predsjednik Odbora je 

podsjetio na član 6 stav 2 Zakona o parlamentarnom nadzoru u oblasti bezbjednosti i 

odbrane kojim je propisano da su sjednice Odbora po pravilu zatvorene za javnost, a 

mogu biti i otvorene, odlukom većine prisutnih članova Odbora, u skladu sa zakonom, 

nakon čega su članovi Odbora jednoglasno donijeli odluku da 14. sjednica bude otvorena 

za javnost. 

 

 Predsjednik Nuhodžić je podsjetio i na dogovor sa prve sjednice Odbora u pogledu 

audio snimka toka sjednice, koji predlog je jednoglasno podržan. 
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Tačka dnevnog reda:  PREDLOG ZAKONA O ZAVRŠNOM RAČUNU 

BUDŢETA CRNE GORE ZA 2012. GODINU sa IZVJEŠTAJEM O REVIZIJI ZAVRŠNOG 

RAČUNA BUDŢETA CRNE GORE ZA 2012. GODINU U DIJELU KOJI SE ODNOSI NA 

POTROŠAČKE JEDINICE: 

- MINISTARSTVO ODBRANE 
- MINISTARSTVO UNUTRAŠNJIH POSLOVA, i 
- AGENCIJU ZA NACIONALNU BEZBJEDNOST 

 

Uvodno obrazloženje o ovoj tački dnevnog reda dao je načelnik Direkcije za 

računovodnstvene usluge i izvršenje budžeta u Ministarstvu finansija Mihailo Pejović i 

podsjetio da je Vlada Crne Gore, na sjednici od 13. juna 2013. godine utvrdila Predlog 

zakona o završnom računu budžeta Crne Gore za 2012. godinu, te da je na isti Državna 

revizorska institucija dala uslovno mišljenje. Ukazao je da je planirani iznos za potrošačke 

jedinice Ministarstvo odbrane, Ministarstvo unutrašnjih poslova i Agenciju za nacionalnu 

bezbjednost u iznosu od 113,46 miliona eura uslijed rebalansa budžeta i na osnovu 

odluka o preusmjeravanju sredstava korigovan, te je planom bilo predviĎeno izdvajanje 

110,5 miliona eura tj. 18,25% tekućeg budžeta, kao i da su sredstva izvršena u iznosu od 

114,38 miliona eura tj. za 3,51% više od planiranog. Predstavnik Ministarstva finansija je 

konstatovao da je prekoračenje uzrokovano evidentiranjem sudskih izvršnih rješenja na 

teret korisnika koji su ih prozveli, a koja su iznosila 3,98 milona eura. U strukturi po 

korisnicima najznačajnije je učešće Ministarstva unutrašnjih poslova (62,15% u planiranju 

i 63,02% u izvršenju), zatim Ministarstva odbrane (32,64% u planiranju i 32,05% u 

izvršenju), te Agencije za nacionalnu bezbjednost (5,21% u planiranju i 4,93% u 

izvršenju). Najveći iznos utrošenih sredstava odnosio se na bruto lična primanja – 86,77 

miliona eura ili 75,86%, rashode za materijal i usluge – 16,8 miliona eura ili 14,69% dok 

je za kapitalne izdatke i ostale namjene utrošeno 3,82 miliona eura ili 3,34% odnosno 

6,99 miliona ili 6,11%. Predstavnik Ministarstva finnasija je ukazao da se iz Izvještaja o 

reviziji Završnog računa budžeta za 2012. godinu može zaključiti da nisu konstatovane 

značajnije nepravilnosti u izvršavanju budžeta potrošačkih jedinica Ministarstva odbrane, 

Ministarstva unutrašnjih poslova i Agencije za nacionalnu bezbjednost. 

 

Predsjednik Senata Državne revizorske institucije dr Milan Dabović podsjetio je da 

potrošačke jedinice u sektoru odbrane i bezbjednosti nisu bile predmet pojedinačnih 

revizija u protekloj godini, te ukazao na razloge koji su uzrokovali uslovno mišljenje 

Državne revizorske institucije i predstavio najvažnije elemente koji su u reviziji uočeni u 

protekloj godini.   

 

Načelnik Generalštaba Vojske Crne Gore viceadmiral Dragan Samardžić istakao 

je da su Ministarstvu odbrane dodijeljena sredstva u iznosu od 37.644.619,00, te da je 

pored navedenog u cilju nastavka implementacije partnerskih ciljeva i opremanja Vojske 

u skladu sa NATO standardima dato i pravo na korišćenje prihoda od prodaje naoružanja 

i vojne opreme i pružanja usluga do nivoa njihovog ostvarenja. TakoĎe, podsjetio je da su 

uslijed rebalansa budžeta umanjena sredstva za 3,3% tj. 1.247.000,00 eura, kao i da se 

navedeno umanjenje odnosilo na bruto zarade i doprinose na teret poslodavca, imajući u 

vidu da je tokom protekle godine izvršeno značajno smanjenje brojnog stanja zaposlenih.  
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Pored navedenog, viceadmiral Samardžić je ukazao da je krajem 2012. godine na 

osnovu dopisa Ministarstva finansija izvršena analiza uštede sredstava i data saglasnost 

za preusmjerenje sredstava Ministarstvu rada i socijalnog staranja u iznosu od 

330.000,00 eura, te su preostala sredstva iz tekućeg budžeta iznosila 36.066,00, dok je 

zaključno sa 31.12.2012. isplaćeno 35.112.000,00 tj. 97,35% i prenijete obaveze iz 2011. 

godine u iznosu od 362.478,00 ili 1%. U strukturi isplaćenih sredstava iz tekućeg budžeta 

učešće personalnih izdataka iznosi 76,06%, tekućih izdataka 21,89%, a kapitalnih 

izdataka 5,05%. Imajući u vidu navedene podatke, viceadmiral Samardžić je postojeću 

strukturu budžeta ocijenio nepovoljnom, imajući u vidu da standard u izdvajanju za 

kapitalne izdatke iznosi od 20 do 25% tekućeg budžeta. U nastavku je ukazao na 

879.000,00 eura obezbijeĎenih iz sopstvenih prihoda, od čega je namjenski potrošeno 

805.000,00 eura. S tim u vezi, istakao je da je u tekućoj godini ostvaren prihod od 

1.400.000,00 eura, te da je od navedenog iznosa utrošeno svega oko 60.000,00 eura, 

zbog zabrane avansnog plaćanja. Ističući da se vojna oprema, municija i roba dvostruke 

namjene teško mogu nabaviti na drugačiji način, kao i da praksa drugih država poznaje 

dugoročne budžete u ovoj oblasti ili obezbjeĎivanje kredita, te podsjećajući da je 

pokrenuta inicijativa prema Državnom trezoru ovim povodom, načelnik Generalštaba 

Vojske Crne Gore je apostrofirao važnost stvaranja uslova za zakonito trošenje sredstava 

pribavljenih na pomenuti način.  

 

Ministar unutrašnjih poslova mr Raško Konjević ukazao je da resor kojim rukovodi 

na redovnoj bazi izvještava Vladu o sprovedenim aktivnostima iz usvojenog Akcionog 

plana za implementaciju preporuka Državne revizorske institucije. Naglasio je da u 

Ministarstvu nema zaposlenih na osnovu ugovora o djelu, kao i da je proces 

uspostavljanja Centralne kadrovske evidencije u završnoj fazi. Podsjetio je da je 

saglasno Zakonu o unutrašnjim poslovima u Ministarstvu moguće zapošljavanje jedino 

putem javnog oglasa izuzev za ograničen broj mjesta predviĎenih Pravilnikom o 

unutrašnjoj organizaciji i sistematizaciji. Dalje je istakao da od novembra tekuće godine 

funkcioniše objedinjeni prihodovni model Uprave policije i Ministarstva, što je takoĎe bila 

jedna od sugestija Državne revizorske institucije. Jedna od preporuka bilo je i 

uspostavljanje kvalitetnijih procedura kroz uputstva i pravilnike za sprovoĎenje javnih 

nabavki i trošenje sredstava. Ministar je istakao da uočeno nenamjensko trošenje u 

odreĎenim stavkama budžeta nije imalo obilježje zloupotrebe, već neurednog 

evidentiranja i poštovanja procedura u datom dijelu. U nastavku je ukazao da se 

angažovanje u radnim grupama više ne plaća osim u izuzetnim slučajevima i po znatno 

složenijoj proceduri. Kao jedan od problema naveo je činjenicu da u protekle četiri godine 

nisu u Upravi policije izdavana rješenja o godišnjem odmoru, te da su posebnu stavku 

predstavljali i troškovi za evidentirane prekovremene sate, koji su Ministarstvo koštali oko 

četiri miliona eura, nakon podnijetih tužbi od strane pripadnika Policije. S tim u vezi, 

Ministarstvo unutrašnjih poslova je uputstvom propisalo način vršenja evidentiranja i 

odobravanja prekovremenih časova.  

 

 Rukovodilac Sektora za logistiku u Agenciji za nacionalnu bezbjednost, Sanja 

Raičević istakla je da su sredstva za 2012. godinu za potrošačku jedinicu koju predstavlja 

planirana u iznosu od 5.803.075,00 eura, da je tekući budžet iznosio 5.791.471,00 euro, 

dok su sredstva realizovana u iznosu od 5.638.838,00 eura, što je za 2,13% manje od 

predviĎenog. Visok stepen realizacije planiranih budžetskih sredstava u protekloj godini 
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omogućio je Agenciji nesmetano funckionisanje, te uštedu u iznosu od 122.937,00 eura. 

GĎa Raičević je podsjetila na izvršenu obavezu Agencije, saglasno zaključku Odbora sa 

39. sjednice 24. saziva i ukazala da je u navedenom periodu donijet veliki broj 

podzakonskih akata saglasno usvojenom Zakonu o izmjenama i dopunama Zakona o 

Agenciji za nacionalnu bezbjednost, te da su uspostavljena pravila i procedure u oblasti 

finansijskog poslovanja. Pored navedenog, apostrofirala je da Agencija u kontinuitetu 

sprovodi date preporuke Državne revizorske institucije, te da se na redovnoj osnovi Vladi 

dostavljaju izvještaji, saglasno obavezi utvrĎenoj u ranije pomenutom Akcionom planu.  

 

U raspravi su učestvovali: Velizar KaluĎerović, Nebojša Medojević, Predrag 

Bulatović i Vasilije Lalošević. 

Član Odbora Velizar KaluĎerović podsjetio je na nalaze Državne revizorske 

institucije o angažovanju lica na osnovu ugovora o djelu u protekloj godini cijeneći isto 

nezakonitim i nedopustivim. U skladu sa informacijom da je u Ministarstvu unutrašnjih 

poslova navedena praksa prekinuta, ukazao je na postojanje potrebe za utvrĎivanjem 

odgovornosti zbog nezakonitog postupanja u prethodnom periodu. TakoĎe, ukazao je na 

potrebu revizije kupoprodaje kampa na Zlatici, podsjećajući da je Uprava policije u ime 

države zaključila ugovor u iznosu od 8,4 miliona eura, te da prije navedene kupovine nije 

pribavljen izvještaj Savjeta za privatizaciju da je za to zemljište svojevremeno plaćena 

tržišna naknada, što navodi na zaključak da je država na ovaj način kupila sopstvenu 

imovinu. TakoĎe, ukazao je da se Državna revizorska institucija nije bavila pitanjem 

kupoprodaje lokacije na kojoj je smještena tzv. Limenka, korišćene za potrebe Centra 

bezbjednosti Podgorica i istakao da treba rasvijetliti način na koji je izvršen ovaj 

postupak. 

Poslanik Nebojša Medojević istakao je da Odbor za bezbjednost i odbranu treba 

da cijeni kako izvršenje budžeta utiče na ostvarivanje zadataka Ministarstva odbrane, 

Ministarstva unutrašnjih poslova i Agencije za nacionalnu bezbjednost, da se upozna sa 

stanjem u ovom sektoru, te problemima i eventualnim nedostacima u materijalno-

tehničkom smislu koji utiču na ostvarivanje utvrĎenih politika. Pozitivnom je ocijenio ulogu 

Državne revizorske institucije, ali i ukazao na potrebu upoznavanja članova Odbora sa 

rezultatima interne revizije. Saglasno navedenom, sugerisao je održavanje 

konsultativnog saslušanja na kome bi bilo riječi o problemima u funkcionisanju organa i 

institucija u sektoru odbrane i bezbjednosti prouzrokovanim nedostatkom materijalno-

tehničkih sredstava. Ističući da je jedan od prioriteta Demokratskog fronta borba protiv 

organizovanog kriminala i korupcije, poslanik Medojević je izrazio sumnju da se odreĎeni 

segmenti sektora bezbjednosti ne slučajno zadržavaju na nivou niskog plaćanja. Pored 

navedenog, ukazao je na potrebu upoznavanja članova Odbora sa sprovedenim 

nabavkama u ovoj oblasti na sjednici otvorenoj ili zatvorenoj za javnost, u zavisnosti od 

vrste prezentovanih podataka, te istakao da zaduženi za ove poslove moraju biti 

rasporeĎeni na drugo radno mjesto nakon dvije do tri godine, kako bi se prevenirala 

korupcija. Poslanik Medojević se interesovao i za upoznavanje sa mjerama koje treba 

preduzeti u cilju dostizanja potrebnih NATO standarda. Govoreći o obavezi voĎenja 

imovinskih kartona za pripadnike Policije i službenike Agencije za nacionalnu 

bezbjednost apostrofirao je da praćenje imovine predstavlja jednu od najvažnijih 

antikorupcijskih mjera i istražnih tehnika.  
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Član Odbora, Predrag Bulatović se osvrnuo na ideju održavanja prve zajedničke 

sjednice Odbora za bezbjednost i odbranu i Odbora za antikorupciju na kojoj bi bio 

razmotren Predlog zakona o budžetu Crne Gore za 2014. godinu, uvažavajući 

nadležnosti oba radna tijela. Istakao je da Odbor treba da pokrene inicijativu da se 

članovima Senata Državne revizorske institucije omogući pristup tajnim podacima kako bi 

nesmetano vršili revizije finansijskog poslovanja. TakoĎe, apostrofirao je da se na 

dnevnom redu sjednice ovog radnog tijela treba naći Strategijski pregled odbrane, 

naročito imajući u vidu značajne razlike u projekcijama izmeĎu nedavno usvojenog 

dokumenta i onog iz 2010. godine. 

Poslanik Vasilije Lalošević podsjetio je na usvojene zaključke na 39. sjednici 

Odbora 24. saziva i izrazio interesovanje za više informacija o tome koliko se novca 

izdvaja za učešće pripadnika Vojske Crne Gore u meĎunarodnim snagama, sa posebnim 

osvrtom na misiju ISAF u Avganistanu. TakoĎe, podsjetio je na ranije usvojene zaključke 

Odbora o neophodnosti pristupanja osavremenjivanju helikopterske jedinice nabavkom 

savremenih helikoptera, te opremanja i modernizacije inženjerske jedinice Vojske Crne 

Gore i zatražio informacije da li je nešto učinjeno na tom planu. Pored navedenog, 

poslanik Lalošević se interesovao da li je došlo do pribavljanja certifikata za 

komunikaciono-informacione sisteme o kojima je bilo riječi na ranije održanim sjednicama 

Odbora, te zatražio više informacija o istom.  

Član Senata Državne revizorske institucije, dr Branislav Radulović podsjetio je da 

su svi organi i institucije u sektoru odbrane i bezbjednosti od 2008. godine do danas bili 

predmetom revizije. Pozitivno je ocijenio odredbe Zakona o parlamentarnom nadzoru u 

oblasti bezbjednosti i odbrane koje ureĎuju ovu oblast. Govoreći o reviziji rada 

Ministarstva odbrane ukazao je na status profesionalnih vojnika i normativne 

pretpostavke koje onemogućavaju avansno plaćanje. Dalje je konstatovao sprovoĎenje 

preporuka Državne revizorske institucije u Ministarstvu unutrašnjih poslova i istakao da u 

slučaju sudskih izvršenja problem predstavlja dužina trajanja postupka. TakoĎe, ukazao 

je na pristup nalazima interne revizije i ocijenio da postoji potreba za dopunom Zakona o 

tajnosti podataka kako bi se članovima Senata Državne revizorske institucije omogućio 

pristup tajnim podacima bez dozvole u skladu sa principom „potrebno je da zna“.  

Načelnik Generalštaba Vojske Crne Gore, viceadmiral Dragan Samardžić istakao 

je da se Predlog zakona o izmjenama i dopunama Zakona o Vojsci Crne Gore nalazi u 

skupštinskoj proceduri i ukazao na razliku izmeĎu radnog odnosa zasnovanog ugovorom 

o djelu i kategorije vojnik po ugovoru. TakoĎe, naglasio je da su uvažene preporuke 

Državne revizorske institucije i ocijenio da su u Strategijskom pregledu odbrane iznijeti 

realni pokazatelji, te ukazao na izmjene drugih zakonskih akata koji su za posljedicu imali 

smanjeno brojno stanje u Vojsci Crne Gore. Istakao je da se za učešće u mirovnim 

misijama u 2012. godini utrošilo oko 4,51 miliona eura, ali da je realna cifra duplo manja 

ako se uzmu u obzir poreska izmirenja.  

Ministar unutrašnjih poslova mr Raško Konjević se osvrnuo na stanje voznog 

parka i istakao da je od 85 vozila koja su na raspolaganju Odsjeku za bezbjednost 

drumskog saobraćaja 13 neispravno, dok ostala bilježe više od 300 000 preĎenih 

kilometara što u mnogome uvećava troškove njihovog održavanja. TakoĎe, ukazao je na 

činjenicu da Crna Gora predstavlja jedan od rijetkih primjera u regionu, dok Evropska 

unija ne bilježi takvo iskustvo, da Ministarstvo unutrašnjih poslova obezbjeĎuje sudove, te 
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ukazao na praksu da navedene poslove vrše privatne bezbjednosne kompanije, cijeneći 

da su članom 10 Zakona o unutrašnjim poslovima propisana obimna ovlašćenja 

Ministarstva u ovoj oblasti. U pogledu sredstava izdvojenih za kupovinu kampa na Zlatici 

ministar je ista ocijenio neracionalnim, neekonomičnim i nesvrsishodnim. Govoreći o 

izgradnji Centra bezbjednosti u Podgorici, ministar je podsjetio da je Uprava policije 

zaključila ugovor i odreĎenim članom obavezala Ministarstvo unutrašnjih poslova bez 

prethodnog informisanja i dostavljanja ugovora sa propratnim aktom. 

  Rukovodilac Sektora za logistiku u Agenciji za nacionalnu bezbjednost, Sanja 

Raičević iznijela je podršku organa koji predstavlja obezbjeĎivanju zakonskog osnova za 

pristup tajnim podacima članovima Senata Državne revizorske institucije i podsjetila da 

izvještaj interne revizije predstavlja sastavni dio godišnjih izvještaja o radu koji se u 

skladu sa zakonom dostavljaju Odboru na razmatranje. TakoĎe, naglasila je da izdavanju 

certifikata za komunikaciono-informacione sisteme prethodi normiranje uslova koji se 

moraju ispuniti. 

 Nakon sprovedene rasprave, Odbor je na osnovu člana 21 u vezi člana 7 tačka 9 i 
11 Zakona o parlamentarnom nadzoru u oblasti bezbjednosti i odbrane većinom glasova 
usvojio 

I Z V J E Š T A J 

o 

RAZMATRANJU PREDLOGA ZAKONA O ZAVRŠNOM RAČUNU BUDŢETA CRNE 
GORE ZA 2012. GODINU sa IZVJEŠTAJEM O REVIZIJI ZAVRŠNOG RAČUNA 

BUDŢETA CRNE GORE ZA 2012. GODINU U DIJELU KOJI SE ODNOSI NA 
POTROŠAČKE JEDINICE: 

- MINISTARSTVO ODBRANE 
- MINISTARSTVO UNUTRAŠNJIH POSLOVA 
- AGENCIJU ZA NACIONALNU BEZBJEDNOST 

 

Na bazi sprovedene rasprave uz učešće predstavnika predlagača zakona, 
Ministarstva odbrane, Ministarstva unutrašnjih poslova, Agencije za nacionalnu 
bezbjednost i Državne revizorske institucije, Odbor je konstatovao da su ekonomska 
situacija i oblast javnih finansija tokom 2012. godine bili pod snažnim uticajem finansijske 
krize, kao i da su ekstremno loši vremenski uslovi na početku godine dodatno pogoršali 
makroekonomsku sliku i uslovili složenu finansijsku situaciju u Crnoj Gori.  

Odbor je uočio da je u posmatranom periodu nastavljeno sprovoĎenje restriktivnih  
mjera u pravcu smanjivanja državne potrošnje i obezbjeĎivanja nedostajućih sredstava 
sa ciljem generisanja neophodnih prihoda za finansiranje javnih funkcija i realizacije 
postavljenih ciljeva u što višem stepenu i u realnim okvirima. 

Odbor je, u kontekstu potrošačkih jedinica iz svoje nadležnosti i šire, veoma 
pozitivno ocijenio donacije koje su tokom 2012. godine ostvarene za potrebe Ministarstva 
unutrašnjih poslova, Ministarstva odbrane, Policijske akademije kao i Hidrometeorološkog 
i Seizmološkog zavoda kao elemenata bezbjednosnog sistema, sa posebnim osvrtom na 
mjere za poboljšanje djelovanja relevantnih institucija sistema Crne Gore u vanrednim 
situacijama, koje je Odbor podržao na svojoj 50. sjednici 24. saziva Skupštine Crne Gore, 
u kontekstu rasprave o Izvještaju o radu Ministarstva unutrašnjih poslova za 2011. godinu 
i Izvještaju o stanju sistema zaštite i spašavanja u Crnoj Gori u 2011. godini. 

Odbor je uočio da se shodno Uredbi o organizaciji i načinu rada državne uprave 
(„Službeni list CG“, br. 5/12; 25/12; 61/12; 20/13), počev od januara protekle godine, u 
sklopu Ministarstva unutrašnjih poslova nalazi i Uprava policije, te da je iz ugla realizacije 
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postavljenih ciljeva u smislu jačanja ukupne bezbjednosne situacije, u posmatranom 
periodu, smanjen broj smrtno stradalih lica i nastavljen trend smanjenja broja krivičnih 
djela, kao i broja saobraćajnih nezgoda, poginulih i povrijeĎenih lica. U kontekstu rada 
Ministarstva odbrane i utroška opredjeljenih sredstava Odbor je konstatovao da su 
pripadnici Vojske Crne Gore tokom 2012. godine bili angažovani u mirovnim misijama 
„ISAF“, „ATALANTA“ i „UNMIL“, kao i da su na ime priloga za finansiranje mirovnih misija 
Ujedinjenih nacija, meĎunarodnim organizacijama, shodno rezolucijama Generalne 
skupštine, uplaćena sredstva i kontribucije. U smislu ostvarenja zadatih ciljeva, 
Ministarstvo odbrane sa partnerskim zemljama realizovalo je obaveze iz oblasti vojno-
vojne saradnje, izvršena je prodaja i uništavanje jednog dijela naoružanja i vojne opreme 
i izvršen dio nabavke vojne opreme i naoružanja u skladu sa NATO standardima. Tokom 
rasprave na sjednici Odbor je takoĎe konstatovao da su budžetska sredstva opredijeljena 
Agenciji za nacionalnu bezbjednost u 2012. godini utrošena za sprovoĎenje nadležnosti 
utvrĎenih članom 6 Zakona koji reguliše rad ove bezbjednosno obavještajne službe, kao i 
za aktivnosti u okviru meĎunarodne saradnje, i to u iznosu manjem od planiranog, te da 
je u sklopu aktivnosti na daljem sprovoĎenju reformi, u smislu preduslova za punu 
implementaciju zakona i pravne ureĎenosti područja nacionalne bezbjednosti, usvojen i 
set podzakonskih kao i opštih akata koji regulišu pravila i procedure u skladu sa Zakonom 
o sistemu unutrašnjih finansijskih kontrola u javnom sektoru.     

Odbor je konstatovao da su Ministarstvo odbrane i Agencija za nacionalnu 
bezbjednost, saglasno zaključku sa 39. sjednice Odbora 24. saziva Skupštine, dostavili 
analitičke izvještaje sa aspekta utroška opredijeljenih budžetskih sredstava za 2012. 
godinu, i pozvao Ministarstvo unutrašnjih poslova da ispuni navedenu obavezu.  

U smislu preporuka Državne Revizorske Institucije iz Izvještaja o reviziji završnog 
računa budžeta za 2012. godinu, u kontekstu nenamjenske potrošnje kao i prekoračenja 
opredjeljenog iznosa sredstava Odbor je ocijenio neophodnim obezbjeĎenje dosljedne 
primjene zakonskih propisa i poštovanje fiskalnih ograničenja utvrĎenih godišnjim 
zakonima o budžetu, i pozdravio otklanjanje nepravilnosti kod naplate javnih prihoda kroz 
objedinjavanje prihodnog modula Ministarstva unutrašnjih poslova i Uprave policije.  

Na temelju Predloga zakona o završnom računu budžeta Crne Gore za 2012. 
godinu i Izvještaju o reviziji završnog računa budžeta za 2012. godinu Državne 
Revizorske Institucije i cjelovite rasprave koja je uslijedila, Odbor je veoma važnim 
ocijenio kontinuirano praćenje predmetnih preporuka koje tretiraju potrošačke jedinice iz 
sektora bezbjednosti i odbrane, sa ciljem obezbjeĎenja dosljedne primjene propisa iz ove 
oblasti. 

Odbor je predložio Skupštini da usvoji Predlog zakona o završnom računu budžeta 
Crne Gore za 2012. godinu. 

Za Izvještaj u cjelini glasalo je sedam poslanika: Mevludin Nuhodžić, Milutin 

Simović, Radivoje Nikčević, Obrad Mišo Stanišić, LuiĎ Ljubo Škrelja, Suljo Mustafić i 

Borislav Banović, poslanik Predrag Bulatović je glasao protiv, dok su poslanici Velizar 

KaluĎerović i Vasilije Lalošević bili uzdržani. 

 

Magnetofonski zapis toka sjednice se nalazi na CD-u i čini sastavni dio zapisnika.  

 

Pošto je iscrpljen dnevni red, predsjednik Odbora je zaključio rad sjednice. 

Sjednica je završena u 10 sati i 40 minuta.  

 

ZAPISNIK SAČINILA:  

Zorana Baćović, s.r.                                                                    PREDSJEDNIK ODBORA 

                     Mevludin Nuhodžić, s.r. 


